
ZASEDÁNÍ SOCIÁLNÍ KOMISE AS FSV UK
Datum: 15. 5. 2023, 16:30
Prezenční forma zasedání: Hollar H012
Přítomní členové Sociální komise AS FSV UK: Veronika Macková, Michaela Němcová, Barbora
Procházková, Barbora Součková, Jan Volenec

Nepřítomní: Eva Hejzlarová (omluvena), Jan Hlaváč

Hosté: Miriama Sokoláková (ombudsmanka IES), Zuzana Jarolímková (ombudsmanka IKSŽ), Aleš
Michal (ombudsman IPS), Alexandra Nosková (ombudsmanka ISS), Martina Fortnerová
(ombudsmanka ISS), zástupci a zástupkyně studentských spolků ze všech institutů

_____________________________________

1. Program zasedání

Barbora Součková přivítala všechny členy a představila program zasedání.

2. Zprávy od studentksých ombudsmanů

Ombudsmanka IES: Miriama Sokoláková za uplynulý měsíc neřešila nic závažného. Zabývala se
stížnostmi na vedoucí studentských prací (nekomunikace).

Ombudsmanka IKSŽ: Zuzana Jarolímková se od posledního setkání zabývala rovněž nekomunikací
vedoucí DP se studentkou, snažila se nalézt řešení (od března studentce neodpovídala).

Ombudsmanka IMS: Alexandra Nosková za poslední dobu řešila problematiku midtermů
(studentům/kám je k dispozici jen jeden pokus, řešila to i se Studijní komisí, vše se řešilo anonymně, i
s proděkankou pro studijní záležitosti Malvínou Krauzs Hladkou).

Ombudsman IPS: Aleš Michal se k případu studenta Ph.D. sešel s ředitelem institutu, nyní se
vyčkává na rozhodnutí rektorátu. Dále řešil podnět studenta, který měl konflikt s vyučujícím (cca 1,5
roku zpět - měl obavu, aby ho neměl u státnic).

Ombudsmanovi přišel i e-mail z FN Hradce Králové (pacient si stěžoval na špatný postup lékaře).

Aleš Michal přišel s nápadem společného prohlášení ke dni proti homofobii a transfobii. Barbora
Součková se pokusí domluvit, aby bylo zveřejněné ve formě příspěvku na sociálních sítích.

Ombudsmanka ISS: Martina Fortnerová uvedla, že se zabývala dvěma záležitostmi. První z nich se
týkala absence. Druhá věc, kterou se zabývala, se týkala zapisování zkoušek v SISu a vypisování
termínů.

3. Plán evaluace SO

Barbora Součková představila plán evaluace studentských ombudsmanů, který má na starosti Eva
Hejzlarová a Jan Hlaváč. Šetření opět proběhne na přelomu května a června. Výsledky evaluace
budou představeny plénu akademického senátu na zářijovém setkání. Zároveň Barbora SOučková
poprosila o pomoc s evaluací dalšího člena nebo členku. Přihlásila se Barbora Procházková.

4. Změny v dokumentech pro SO



Barbora Součková poprosila členy a členky komise o dílčí změny v dokumentech upravujících institut
studentských ombudsmanů. První změny se budou týkat úpravy jazyka (verze v českém jazyce
“ombudsmani/ombudsmanky, ombudsman/ombudsmanka”, verze v anglickém jazyce
“ombudsperson”). Jazykovou stránku dokumentu si vzala na starosti Michaela Němcová.

Dalším bodem je úprava lhůt pro další funkční období SO. To si vzala na starosti Barbora Součková,
která upraví lhůty tak, že výjimečně bude příští období SO na 1,5 roku, aby se volby posunuly na
přelom března a dubna.

5. Dozory na seznamovacích kurzech - spolu se spolky

Na schůzi Sociální komise dorazili zástupci a zástupkyně studentských spolků, kteří mají na starosti
organizaci seznamovacích kurzů. Na setkání si mezi sebou sdíleli své postřehy a dobrou praxi, která
se osvědčila zejména ve směru prevence problematického chování na kurzech.

ISS pořádá seznamovací kurzy mimo spolek (nejsou pod záštitou Miroslavy), pedagogové na ně
nejezdí, bývali ale zvaní.

Studenti IKSŽ je neorganizují jako spolek, každá specializace si to dělá sama, zvou pedagogy, bývají i
po celou dobu (někdy jen na den).

IPS seznamovací kurzy organizují sami jako Politologický klub, mají pedagogický dozor, i jako
pojistku (bývají 2-3), jezdí i ombudsmani, doktorandi - řeší problémy přes organizační tým (tam mají
vlastní pravidla, vytváří důvěru a snaží se o prevenci).

IMS organizuje seznamovací kurzy prostřednictvím SIMS, který je organizuje jako spolek s podporou
institutu (nemjí pedagog. dozor), praxe bývá, že jezdí ředitel institutu (ale jen např. na odpoledne).
Mají jako organizítoři svá nastavená pravidla, chtějí zakomponovat ombudsmanku, na konci
seznamováku rozesílají dotazník.

IES pořádá seznamovací kurzy prostřednictvím E-klubu. S financováním pomáhá fakulta, institut,
pedagogy mají běžně cca 2-3 (spíš jako přednášející, bývají celou dobu s nimi). Tým bývá široký (asi
25 lidí), mají i dotazník, jak jsou studenti spokojení, říkají, k čemu by nemělo docházet.

Podle organizátorů/ek se zatím na seznamovacích kurzech nesetkali s žádným problematickým
chováním (např. nevhodné chování apod.). Setkávají se spíše s méně závažnými problémy, jako např.
když studenti/tky zničí vybavení kempu apod. Atmosféra na seznamovacích kurzech bývá příjemná a
důvěrná, a to i díky pravidlům, která jednotlivé organizační týmy na začátku přítomným vymezí.

Po diskusi se členové a členky komise shodli, že by bylo vhodné na seznamovací kurzy zvát i
ombudsmanky/ombudsmany. S tím všichni zástupci spolků (i přítomné ombudsmanky a ombudsman)
souhlasili.

Dále jako příklad dobré praxe identifikovali dotazník spokojenosti i to, že se zvou na kurz
pedagogové. Dále je také dobrou praxi široký organizační tým a v něm striktně nastavená pravidla.

Zapsala, za správnost: Barbora Součková


